



Product Owner Smart Metering Platform (m/f/d)

Cuculus is the key to providing utilities to all, while protecting the world's precious resources. Jointly with our international partner network, we provide cutting-edge software and technology solutions to address utility challenges now and in the future. Cuculus will never tire of creating innovative technology and services that enable utilities and organizations to successfully transition to a new era of providing and managing electricity, water, and gas. The work we do is important for individuals, cities, and entire nations. Our work is serious, but we have fun with it, too.

Shape the utilities market of the future with us. Join our team in Leipzig, Erfurt or Ilmenau as Product Owner Smart Metering Platform (m/f/d).

What is the role about?

- You are responsible for the further development of our Smart Metering Platform (ZONOS) as well as for the integration into the ZONOS module landscape.
- You will develop the vision of the ZONOS Platform and professionalise the customer service.
- Together with other departments, you identify optimisation potentials and design the digitalisation and automation of internal processes.
- You work cross-functional, support our development teams in the SCRUM process and ensure that all important information about the ZONOS Platform is documented.
- As a ZONOS Platform specialist, you advise on current best practices, contribute to the continuous know-how transfer within the team and support our partner network
- You translate business requirements into IT requirements and develop solutions based on the ZONOS Platform.

You fit in with us, if...

- you have a Bachelor's or Master's degree in (business) informatics (or a comparable course of study) or an apprenticeship in the IT area with several years of professional experience.
- you support the team with your expertise in the utility sector and you are enthusiastic about security and compliance topics.
- you are a committed and motivated team player who achieves the next milestones with a dynamic team.
- you have a structured and service-oriented way of working and you want to take on responsibility.
- you are fluent in English.

What's in for you:

- Being part of an internationally acting and constantly growing technology company.
- Flat hierarchies and the chance to really make a difference and see your ideas grow into real projects.
- A permanent employment contract with fair conditions and flexible working hours and the possibility to work from home - no ifs and buts.
- A pleasant, informal and open working environment with modern equipment, fresh fruit and drinks for free as well as regular team events and workshops.
- Other benefits including e.g. day-care allowance, bike leasing and company pension scheme.



Sounds interesting? Great, let's get to know each other. Send your application to jobs@cuculus.net and let us know why we could be a great match!

Cuculus GmbH

Germany | Lindenstraße 9-11 | 98693 Ilmenau

Germany | Großer Brockhaus 1 | 04103 Leipzig

Germany | Anger 63 | 99084 Erfurt

United Arab Emirates | Swiss Tower, Cluster Y | Jumeirah Lakes Towers | Dubai

South Africa | 19 9th Street Houghton Estate | 2196 Gauteng | Johannesburg





Product Owner Smart Metering Plattform (m/f/d)

Cuculus stellt die Versorgung aller Menschen mit Strom, Wasser und Gas sicher und schützt gleichzeitig die wertvollen Ressourcen der Erde. Gemeinsam mit unserem internationalen Partnernetzwerk bieten wir modernste Software- und Technologielösungen an, um den Herausforderungen der Versorgungswirtschaft jetzt und in Zukunft zu begegnen. Unsere Arbeit ist wichtig für Privatpersonen, Städte und ganze Nationen, sie ist ernst und von elementarer Bedeutung, aber wir verfolgen unser Ziel mit viel Spaß und Leidenschaft.

Gestalte mit uns den Energiemarkt der Zukunft und verstärke ab sofort unser Team am Standort Leipzig, Erfurt oder Ilmenau als Product Owner Smart Metering Plattform (m/w/d).

Deine Aufgaben bei Cuculus:

- Du bist verantwortlich für die Weiterentwicklung der Smart Metering Plattform (ZONOS) sowie die Integration in die ZONOS Modul Landschaft.
- Du entwickelst die Vision der ZONOS Plattform mit und professionalisierst den Kundenservice.
- Du identifizierst gemeinsam mit den Fachbereichen Optimierungspotenziale und gestaltest mit ihnen die Digitalisierung und Automatisierung von internen Prozessen.
- Du arbeitest cross-funktional, unterstützt unsere Entwicklungsteams im SCRUM Prozess und sorgst dafür, dass alle wichtigen Informationen über die ZONOS Plattform dokumentiert sind.
- Als ZONOS Plattform Spezialist berätst du hinsichtlich aktueller Best Practices, trägst zum kontinuierlichen Know-How-Transfer im Team bei und begleitest unser Partnernetzwerk.
- Du übersetzt Business Anforderungen in IT-Anforderungen und entwickelst Lösungen auf Basis der ZONOS Plattform.

Du passt zu uns, wenn....

- Du ein (Fach-) Hochschulstudium in (Wirtschafts-) Informatik oder einer vergleichbaren Fachrichtung abgeschlossen hast oder über eine Ausbildung im IT-Bereich mit mehrjähriger Erfahrung in der Praxis verfügst.
- Du das Team mit deiner Expertise aus der Versorgungswirtschaft unterstützen kannst und dich ebenso für Security und Compliance Themen begeisterst.
- Du ein engagierter und motivierter Teamplayer bist, der mit einem dynamischen Team die nächsten Meilensteine erreicht.
- Deine strukturierte und serviceorientierte Arbeitsweise dich auszeichnet und du hast Lust, Verantwortung zu übernehmen.
- fließende Englischkenntnisse dein Profil abrunden.

Dein Plus bei Cuculus:

- Werde Teil eines international agierenden und stetig wachsenden Technologieunternehmens.
- Flache Hierarchien und die Chance, wirklich etwas zu bewegen und Deine Ideen in reale Projekte umzusetzen.
- Ein unbefristeter Arbeitsvertrag mit fairen Konditionen und flexiblen Arbeitszeiten sowie die Möglichkeit, von zu Hause aus zu arbeiten - ohne Wenn und Aber.
- Ein angenehmes, relaxtes und offenes Arbeitsumfeld mit moderner Ausstattung, frischem Obst und kostenlosen Getränken sowie regelmäßigen Teamevents und Workshops.
- Weitere Benefits wie Kita-Zuschuss, Bike-Leasing und betriebliche Altersvorsorge.



Klingt interessant? Dann sollten wir uns kennenlernen!

Sende Deine Bewerbungsunterlagen an jobs@cuculus.net und lass uns wissen, warum wir gut zueinander passen könnten!

Cuculus GmbH

Germany | Lindenstraße 9-11 | 98693 Ilmenau

Germany | Großer Brockhaus 1 | 04103 Leipzig

Germany | Anger 63 | 99084 Erfurt

United Arab Emirates | Swiss Tower, Cluster Y | Jumeirah Lakes Towers | Dubai

South Africa | 19 9th Street Houghton Estate | 2196 Gauteng | Johannesburg

